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SIGDAL KOMMUNE MØTEBOK 
Hovedutvalget for næring og drift   
 
 Arkivsaknr.: 07/1461-61 

 Løpenr.: 3755/14 

 Arkivnr.:  GNR 172/2, 173/1, 
174/4 

 Saksbeh.: Steinar Strøm 

___________________________________________________________________________ 
Styre/råd/utvalg Møtedato Saksnr. 
Hovedutvalget for næring og drift 24.06.2009 ND-09/57 
Hovedutvalget for næring og drift 13.06.2013 ND-13/30 
Hovedutvalget for næring og drift 12.12.2013 ND-13/65 
Kommunestyret 20.02.2014 KS-14/7 
Hovedutvalget for næring og drift 10.04.2014 ND-14/27 
Kommunestyret 10.04.2014 KS-14/13 
Hovedutvalget for næring og drift 12.06.2014 ND-14/47 
Kommunestyret 20.06.2014 KS-/ 
 

___________________________________________________________________________ 

 
GNR 174 BNR 4, GNR 173 BNR 1 OG GNR 172 BNR 2 REGULERINGSPLAN FOR 
DEL AV EIENDOMMENE - REGULERINGSBESTEMMELSER 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
 
 Sigdal kommune viser til plan- og bygningsloven § 27-2 og egengodkjenner bestemmelser 
datert 06.06.2014 til reguleringsplan med planid 2010018  for del av eiendommene 174/4 og 
173/1. 
 

 
Saken avgjøres av:  
Hovedutvalg for næring og drift 
Kommunestyret  

 
Vedlegg:   
Bestemmelser 
KS -13/14 
 

Saksutredning  
Konklusjon: 
Bestemmelsene vedtas i henhold til sak KS-13/14 slik at det foreligger bestemmelser til 
planområdet.  

 
 
Vurdering 
Reguleringsplan for del av Dønnhaugliseter i Vestbygda ble vedtatt i sak KS-13/14. Ved en feil 
ble ikke bestemmelsene til saken lagt ved og vedtatt sammen med plankartet.  
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Vedlagt følger bestemmelsene til ovennevnte område. 
 
Bestemmelsene er i tråd med det området som ble behandlet og det er ingen forhold i 
bestemmelsene som det er innsigelse til.  
 
Administrasjonen anbefaler at bestemmelsene egengodkjennes som en del av reguleringsplanen 
med planid 2010018 
 
 
 

Hovedutvalget for næring og drift behandlet saksnr. 27/14 den 10.04.2014 
Behandling: 
Enstemmig vedtatt. 
 

Hovedutvalget for næring og drifts vedtak: 
Sigdal kommune viser til plan- og bygningsloven § 27-2 og egengodkjenner 
reguleringsplan for del av eiendommene 174/4 og 173/1.  
 

Kommunestyret behandlet saksnr. 13/14 den 10.04.2014 
Behandling: 
Frode Haugen (H) og Tone E. Frøvoll (Sp) ba om å få sin habilitet vurdert. Representantene ble 
kjent inhabile og fratrådte behandlingen av saken. 
 

Votering 
Hovedutvalgets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 

Kommunestyret vedtak: 
Sigdal kommune viser til plan- og bygningsloven § 27-2 og egengodkjenner 
reguleringsplan for del av eiendommene 174/4 og 173/1.  
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SIGDAL KOMMUNE 

SAMLET SAKSFRAMSTILLING 
 

Arkivsak: 07/1461   

 
GNR 174 BNR 4, GNR 173 BNR 1 OG GNR 172 BNR 2 
REGULERINGSPLAN FOR DEL AV EIENDOMMENE 
 

Saksbehandler:  Steinar Strøm Arkiv: GNR 172/2, 173/1, 
174/4  

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
27/14 Hovedutvalget for næring og drift 10.04.2014 
13/14 Kommunestyret 10.04.2014 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
Sigdal kommune viser til plan- og bygningsloven § 27-2 og egengodkjenner reguleringsplan 
for del av eiendommene 174/4 og 173/1.  
 

Behandling/vedtak i Kommunestyret den 20.02.2014 sak 7/14 
 

Behandling: 
Frode Haugen og Tone E. Frøvoll ba om å få sin habilitet vurdert. Kommunestyret kom til at 
de var inhabile og representantene fratrådte møtet under behandling. 

 
Votering: 
Hovedutvalgets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 

Kommunestyrets vedtak: 
Meklingsdokument for ovennevnte eiendommer tas til orientering. Saken sendes til 
departementet til endelig avgjørelse. 
 

Behandling/vedtak i Hovedutvalget for næring og drift den 10.04.2014 sak 27/14 
 

Behandling: 
Enstemmig vedtatt. 
 

Hovedutvalget for næring og drifts vedtak: 
Sigdal kommune viser til plan- og bygningsloven § 27-2 og egengodkjenner 
reguleringsplan for del av eiendommene 174/4 og 173/1.  
 

Behandling/vedtak i Kommunestyret den 10.04.2014 sak 13/14 
 

Behandling: 
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SIGDAL KOMMUNE 

Frode Haugen (H) og Tone E. Frøvoll (Sp) ba om å få sin habilitet vurdert. Repsrensentatnene 
ble kjent inhabile og fratrådte behandlingen av saken. 
 

Votering 
Hovedutvalgets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak: 
Kommunestyret vedtak: 
Sigdal kommune viser til plan- og bygningsloven § 27-2 og egengodkjenner 
reguleringsplan for del av eiendommene 174/4 og 173/1.  
 
 

Saken avgjøres av:  
Hovedutvalg for næring og drift 
Kommunestyret  

 
Vedlegg:  
Plankart 
Referat etter meklingen 
E-post fra Fylkesmannen  
 

Saksutredning  
Konklusjon: 
Flyttingen er innenfor område med andre tomter. Det er ingen motforestillinger mot 
løsningen. 

 
Vurdering: 
Grunneiere er Vemund Frøvold og John Bøle.  
 
Reguleringsplanen for ovennevnte område samt område for eiendommen 172/2 ble lagt til 
offentlig ettersyn. Det ble innsigelse til deler av planen og Sigdal kommune vedtok å gå til 
mekling av planen.  
Resultatet av meklingen var at Fylkesmannen trakk innsigelsene for eiendommene 174/4 og 
173/1. Fylkesmannen bad uansett kommunen finne ny lokalisering for fire tomter samt vei til 
disse innenfor eiendommen 174/4. 
Det ble ikke enighet om adkomst frem til hyttetomtene på 172/2. Derfor ble hele denne delen 
av planen trukket ut av planen og videresendt til departementet for videre behandling. Med 
andre ord er denne delen ikke ferdig enda. 
 
Sammen med de politikere som var med på mekling og grunneier har administrasjonen funnet 
ny lokalisering for de fire tomtene Fylkesmannen bad om. Alle tomtene legges inntil 
eksiterende hytter uten å utvide planområdet. Tre av hyttene legges ved Brattebakk, rett ved 
der de opprinnelig var foreslått og en tomt legges lenger sør i området. 
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SIGDAL KOMMUNE 

Der de nye lokaliseringene er plassert er det ikke eksisterende hytter. Det var kun 
Fylkesmannen i Buskerud som er hørt angående flyttingen. Fylkesmannen er positiv til 
flyttingen. Det anbefales at man prøver å legge veien til tomt B 60 i tilknytting til adkomsten 
til de andre tomtene. Av terrengmessige årsaker ser vi at det bør veien ligge slik det er tegnet i 
planen. 
 
Vi har undersøkt i artsdatabasen og det er ikke gjort registreringer av sjeldne arter i området. 
Naturmangfoldloven §§ 8 - 12 anses derfor å være oppfylt. 
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SIGDAL KOMMUNE MØTEBOK 
Hovedutvalget for næring og drift   
 
 Arkivsaknr.: 14/421-7 

 Løpenr.: 3735/14 

 Arkivnr.:  Q21 

 Saksbeh.: Hilde Roland 

___________________________________________________________________________ 
Styre/råd/utvalg Møtedato Saksnr. 
Hovedutvalget for næring og drift  ND-/ 
Hovedutvalget for næring og drift 12.06.2014 ND-14/48 
 

___________________________________________________________________________ 

 
DISPENSASJONSSØKNAD SYKKELSTI  
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
Hovedutvalg for næring og drift viser til kommuneplan, uttalelser til saken samt sakens 
utredning og avslår søknad om dispensasjon. 
 

 
Saken avgjøres av:  
Hovedutvalg for nærig og drift 

 
Vedlegg: 
Søknad 
Uttalelse fra Fylkesmannen 
Uttalelse fra Eggedal turlag   
 

Saksutredning  
Konklusjon: 
Tiltaket vil gi inngrep som gir uheldige fjernvirkninger. Videre vil løypa gi større utfordringer 
enn eksisterende løype. Det foreligger uttalelser som går i mot tiltaket.  

 
 
Bakgrunn: 
Mellom grensen til Krødsherad og Tempelseter er det planlagt kombinert sykkelsti og skiløype. 
På sommer er traseen lagt opp for sykkelturer, og på vinter skal traseen benyttes til skiløyper. 
Traseen skal gruses og jevnes slik at det er mulig å anlegge skispor selv om det er falt små 
mengder med snø. Traseen er godkjent fra Krødsherad grense til eiendommen 143/4 og 7 
samtidig som denne er godkjent fra Tempelseter til eiendommen 143/4 og 7.  
 
Eiere av eiendommen 143/ 4 og 7 har søkt om trase innenfor eiendommen.  
Denne traseen består i å flytte traseen lenger øst og opp i fjellet.  
Saken har vært sendt til uttalelse. 
 

Vurdering: 
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Følgende har kommet med uttalelse til saken: 
 
Eggedal turlag 

Eggedal turlag anbefaler å avslå søknaden med følgende argumentasjon: 
- Deres forslag vil gi hardere stigninger enn i dag.  
- Forslaget vil gi skjæringer og fyllinger som ikke vil være pene. 
- Traseen vil være utsatt for vind og føyke som gjør at vedlikeholdet av løypen blir mer 

utfordrende. 
- En trase bør ligge i nærheten av eksisterende hytteområder, slik at de får nytte av den.  

 
Fylkesmannen i Buskerud 

Fylkesmannen i Buskerud har befart området og anbefaler å avslå søknaden. Dersom det 
allikevel gis dispensasjon, vurderer Fylkesmannen å påklage vedtaket. Fylkesmannen begrunner 
sitt syn som følger: 

- Ved Tomasbekk er det et større juv, slik at skiløypa må legges lenger opp mot fjellet 
som er åpne og sårbare. 

- Lenger opp vil det være mindre vegetasjon og er mer sårbart i forhold snømengde enn 
lenger ned. 

- Sykkeltraseen med skiløype vil beslaglegge en bredde på ca 10 meter. Det vil gi stort 
inngrep i bratt terreng med sidehelling.  

- Et slikt tiltak vil bli eksponert siden det er i et høyereliggende terreng med lite 
vegetasjon. 

- Det er viktig å unngå at slike tiltak ikke iverksettes som kan redusere naturkvaliteten 
som er i området.  

 
Fylkesmannen kommenterer også at kommunen skal vurdere forhold som sikkerhet, miljø, helse 
og tilgjengelighet. Det vises også til naturmangfoldloven og til statlige og regionale rammer og 
mål må legges vekt ved vurderingen av dispensasjonspørsmålet. 
 
Området er sjekket for truede og vernede arter i artskartet. Det er ikke gjort funn av truede arter 
i området.  
 
Forslaget til trase vil krysse Tomasbekk på tre steder, noe høyt opp på grunn av et juv. Videre er 
traseen lagt i et skrånet terreng. 
 
Vi har sjekket området om mulig skred i området.  

- Mellom Tomasbekk og Gamlesetra vil traseen gå på oversiden av et mulig rasområde.  
- Videre i retning mot Djupsjøen vil traseene gå på nedsiden av et utløpsområde.  

Det vil si at traseen ikke kommer i konflikt med mulige rasområder. Det vil heller være fare 
dersom deler av området som er på oversiden brukes til rasting og soling. 
 
Siden traseen er i skrånet terreng vil det ved uhell enten på ski eller sykkel vil være større risiko 
for lengre fall og større skader ved valg av denne traseen.  
 
På bakgrunn av ovennevnte kan ikke administrasjonen se at det er grunnlag for å kunne gi 
dispensasjon. Det anbefales å avslå søknad om dispensasjon.  
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Uttalelse til søknad om dispensasjon fra kommuneplan for omlegging av 
skiløype/sykkelsti ved Gamlesetra i Sigdal kommune

Sigdal kommune har oversendt en søknad om dispensasjon fra kommuneplanen for 
omlegging av skiløype/sykkelsti ved Gamlesetra. Dette området har svært stor verdi for 
allmenne friluftsinteresser, og omfatter en av hovedløypene mellom Norefjell frilufts-
mark i Krødsherad kommune og Tempelseter i Sigdal kommune. Den planlagte omleg-
gingen vil føre til at deler av skiløypa og den planlagte sykkelstien vil komme i bratt ter-
reng, i et mindre snøsikkert område. Et slikt tiltak vil ha uheldige virkninger for land-
skapsbildet, med store skjæringer og fyllinger i et åpent og sårbart landskap. En slik 
omlegging vil videre gi et dårligere tilbud til friluftsinteressene enn nåværende skiløype. 
Fylkesmannen kan ikke anbefale at dispensasjonssøknaden imøtekommes. Dersom 
kommunen likevel gir dispensasjon i denne saken må vi vurdere å klage på vedtaket.

Bakgrunn

Sigdal kommune har i brev av 14. mai 2014 oversendt søknad om dispensasjon for omlegging 
av skiløype/sykkelsti ved Gamlesetra, gnr. 143/4 og 143/7. Fylkesmannen viser også til e-post 
av 2. juni 2014 fra Sigdal kommune med supplerende opplysninger om saken.

De aktuelle eiendommene befinner seg i LNF-område i kommuneplanen for Sigdal, med for-
bud mot bygge- og anleggstiltak som ikke er nødvendig for drift av landbruk. Kommunen kan 
bare gi dispensasjon fra byggeforbudet dersom hensynene bak forbudet eller hensynene i lo-
vens formålsbestemmelse ikke blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må fordelene ved å gi dispen-
sasjon være klart større enn ulempene, jf. plan- og bygningsloven kapittel 19. Fordelene skal 
primært knyttes til de offentlige hensyn som planen skal ivareta og de formål og hensyn som 
plan- og bygningsloven fastsetter. I plan- og bygningsloven § 1-8 er det fastsatt at det i 100-
metersbeltet langs vassdrag skal tas særlige hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, land-
skap og allmenne interesser. 

Ved dispensasjon fra loven skal det legges særlig vekt på dispensasjonens konsekvenser for 
helse, miljø, sikkerhet og tilgjengelighet. Det går videre fram av § 19-2 at statlige og regiona-
le rammer og mål skal tillegges særlig vekt ved vurderingen av om det skal gis dispensasjon 
fra plan. 
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St. meld. nr. 26 (2006-2007) Regjeringens miljøpolitikk og rikets miljøtilstand gir føringer om 
forvaltning av viktige interesser knyttet til landskap, friluftsliv med mer. Her står det at vass-
dragslandskap og vassdragsbelter skal sikres. I Nasjonale forventninger til regional og kom-
munal planlegging står det at det skal tas hensyn til allmenne interesser langs vassdrag.

Det må som en del av saksbehandlingen redegjøres for hvordan prinsippene i §§ 8-12 i na-
turmangfoldloven er vurdert og ivaretatt. Naturmangfoldloven omfatter også landskap. 
Videre viser vi til Nasjonale forventninger til regional og kommunal planlegging der det står 
at kommunene skal ivareta landskapshensyn i planleggingen. Vi viser også til Den europeiske 
landskapskonvensjonen som Norge har sluttet seg til. 

Fylkesmannens vurdering

Den eksisterende hovedskiløypa mellom Bøseter og Norefjell friluftsmark som ligger i 
Krødsherad kommune og Tempelseter i Sigdal, går vest for Gamlesetra og krysser atkomst-
vegen til de tidligere seterbygningene. Skiløypa går for en stor del over myrlendte områder og 
det er ønskelig at traseen blir gruset opp slik at den blir lettere å preparere når det er lite snø 
tidlig på vinteren, på samme måte som traseen fra Bøseter til Leppegjuv. En slik opparbeidel-
se vil samtidig gjøre det mulig å sykle og gå i traseen om sommeren, noe som vil gi et vesent-
lig bedre tilbud til friluftslivet i tilknytning til heleNorefjell/Gråfjellmassivet. Det vil i denne 
forbindelse være aktuelt å foreta noen mindre omlegginger av løypa, men det er viktig for de 
allmenne interessene at løypetraseen i hovedsak blir opprettholdt.

Bebyggelsen ved Gamlesetra benyttes nå som fritidsbebyggelse og det er ønske om å oppføre 
noen flere hytter i dette området. For å unngå at skiløypa krysser atkomstvegen og det skal bli 
mulighet for å vinterbrøyte vegen har grunneierne fremmet en søknad om dispensasjon for å 
legge om løypa på østsiden av Gamlesetra. I dispensasjonssøknaden er det også vist til at den 
eksisterende løypa går tvers gjennom setertunene ved Gamlesetra, og at en gruset sykkelsti vil 
endre kulturlandskapet på en negativ måte. Grunneierne ønsker derfor at løypetraseen skal 
legges utenom hytteområdet og har utarbeidet forslag til en alternativ trase på østsiden.

Fylkesmannen har tidligere befart denne traseen og vil peke på at det er en bratt stigning øst 
for Gamlesetra som er lite egnet for løypepreparering eller som skitrase. Lenger mot sørøst 
lager Tomasbekk et større juv og løpa må trekkes ganske langt opp mot snaufjellet for å 
unngå dette området. Videre mot sørøst er landskapet preget av åpne og sårbare områder med 
snaufjell og myrer. På grunn av vindforholdene vil disse områdene være mindre snøsikre enn 
dagens løypetrase som går nede i daldraget.

Dagens skiløype har en bredde på ca. 10 m, men det vil være tilstrekkelig å gruse opp en trase 
med en bredde på 3 m. Sideterrenget må likevel bearbeides slik at det er mulig å komme fram 
med en løypemaskin med en bredde på 9 – 10 m, og det vil si at det blir store terrenginngrep i 
bratt terreng med sidehelling. Dette vil være særlig uheldig på de høyereliggende delene av 
den omsøkte traseen som ligger i et tilnærmet uberørt landskap med innsyn fra mange kanter.

Med Norefjell friluftsmark som i sin tid ble etablert for å sikre de allmenne interessene i ti-
knytning til Bøseter og Norefjell alpinområde, løypene som går til Tempelseter, Haglebu og 
Høgevarde er dette et område med stor verdi for de almene friluftsinteressene. Det er derfor 
svært viktig at det ikke iverksettes tiltak som kan redusere områdets verdi for landskapsopp-
levelse og friluftsliv.
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Anbefaling 

Fylkesmannen viser til at den omsøkte omleggingen av trase for gåturer, sykkel og ski øst for 
Gamlesetra i Sigdal vil føre til svært uheldige inngrep i landskapet, samtidig som den foreslåt-
te omleggingen vil gi dårligere tilbud til friluftsbrukerne enn dagen skiløype. Vi kan derfor 
ikke anbefal at dispensasjonssøknaden ikke imøtekommes. Hvis kommunen likevel gir dis-
pensasjon i denne saken må Fylkesmannen vurdere å klage på vedtaket.

Vi ber om å bli orientert om kommunens videre behandling av saken.

Med hilsen

Anders J. Horgen 
kst. avdelingsdirektør

Lise Økland

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og sendes uten underskrift. Dokumentet blir bare 
sendt elektronisk.

Kopi til:
Buskerud Fylkeskommune Postboks 3563 3007 Drammen
Norges vassdrags- og energidirektorat Region Sør Postboks 2124 3103 Tønsberg



Kommentarer fra Eggedal turlag om ny trasè for 

sykkel og ski på Gamlesetra. 

Grunnen til at vi mener traseen ikke bør legges om er følgene. 

 

 

-Vi vil få mye hardere stigninger enn det er på den nåværende traseen, noe som er lite gunstig både 

sommer og vinterstid.  Spesielt da dette er noe som skal være et tilbud for alle aldre. 

 

-For å få planert ei løype der, vil det bli både skjæringer og fyllinger som er over 0,5m. Dette var noe 

fylkesmannen var  opptatt av at skulle unngås. 

 

-Traseen er jo tenkt  lenger opp på fjellet der det er lite vegetasjon, noe som gjør den mer utsatt for 

vind og føyke. Det vil jo da by på ekstra utfordringer både for løype mannskap og brukere.   

 

-Det er jo også en trasè det er umulig å bygge uten å måtte sprenge en del,  noe som resulterer i en 

dyr vei å bygge. Dette er ikke turlaget interesserte i å bidra noe ekstra i. 

 

-Vi mener også at en ski og sykkel trasè bør ligge i nærheten av hyttene, slik at det er enklest mulig 

ankomst til den. Da kan flest mulig få nyttiggjort seg av tilbudet .    

 

MVH 

Eggedal Turlag 

 

 

 

 


	SAKSLISTE
	SAK 14/47 GNR 174 BNR 4, GNR 173 BNR 1 OG GNR 172 BNR 2 REGULERINGSPLAN FORDEL AV EIENDOMMENE - REGULERINGSBESTEMMELSER
	Bestemmelser
	Samlet saksframstilling KS-13/14

	SAK 14/48 DISPENSASJONSSØKNAD SYKKELSTI
	Søknad
	Uttalelse fra Fylkesmannen
	Uttalelse fra Eggedal turlag


